
 
 

 OCenW Ministerie van Onderwijs 
Cultuur en Wetenschappen 
 
Europaweg 4 
Postbus 25000 
2700 LZ Zoetermeer 
Telefoon (079) 323 23 23 

 

Telefax (079) 323 23 20 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer 
der Staten Generaal 
Postbus 20018 
2500 EA  DEN HAAG 

 

 

 

Uw brief van Ons kenmerk Contactpersoon Zoetermeer 
     DCE/02/63330  6 januari 2003 
 Onderwerp  Doorkiesnummer 
Oude toezeggingen  

 

 

 
Hierbij informeer ik u over de nog openstaande toezeggingen van mijn voorganger,  
dr. F. Van der Ploeg. 
 
Toezegging d.d. 23 maart 2000, TK 26800 VIII, nr.101: 
Staatssecretaris van der Ploeg zegt toe terug te komen op aanpassing van het  
Besluit Rijkssubsidiëring  Restauratie Monumenten (BRRM) . 
Antwoord:  
Doel was de gemeenten te stimuleren om zelf te investeren in de monumentenzorg  
zonder te worden geconfronteerd met lagere budgetten. Met het oog op de nieuwe  
Instandhoudingsregeling, waarin het BRRM 1997 en het Besluit Rijkssubsidiëring  
Onderhoud Monumenten (BROM) zullen worden geïntegreerd, is een dergelijke aanpassing 
niet meer aan de orde. 
 
Toezegging d.d.23 maart 2000, TK 26800, nr.101: 
Staatssecretaris van der Ploeg zal de kwestie van de eco-taks, de Arbowet en met name de 
wet Onroerende Zaakbelasting (WOZ) op basis van uitspraken van de rechter met  
Financiën bespreken. 
Antwoord:  
Wat betreft het laatste kan ik u melden dat overleg met Financiën mij heeft  
geleerd dat aanpassing of afschaffing van artikel 17 lid 3 van de wet WOZ op dit moment 
niet aan de orde is. Dit betekent dat nadelige gevolgen voor niet-rendabele monumenten 
niet te verwachten zijn. 
Ten aanzien van de Arbo-wet heb ik u tijdens de begrotingsbehandeling op  
25 november 2001 toegezegd de omvang van dit probleem te onderzoeken en zo nodig 
actie te ondernemen. Met betrekking tot de eco-taks  heeft geen overleg plaats gevonden. 
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Toezegging d.d. 14 september 2002, TK 25809, nr.12 en TK 26591,nr.13: 
Staatssecretaris Van der Ploeg zegt de Kamer toe dat er voor de zomer 2001 een evaluatie 
van de Archiefwet komt. 
Antwoord: 
In maart 2002 is de beleidsbrief Interactief Archief  aan de Kamer gestuurd. In de brief 
staat aangegeven dat de aandacht nu eerst moet worden gericht op het verbeteren van de 
kwaliteit van de toegankelijkheid binnen bestaande kaders. Na uitvoering van de 
genoemde onderzoeken en de pilots zal op grond van de resultaten van die projecten een 
eva- 
luatie van de Archiefwet worden gestart. 
 
Toezegging d.d. 14 september 2000, TK25809,nr.12 en TK 26591, nr.13: 
Staatssecretaris Van der Ploeg heeft aan de Raad voor Cultuur advies gevraagd over een 
ontwerp voor de “regeling geordende en toegankelijke staat van de archief-bescheiden”. 
Die regeling zal naar verwachting begin volgend jaar van kracht worden. 
Antwoord: 
De Regeling Geordende en Toegankelijke staat Archiefbescheiden is vastgesteld  
(Stscrt 2002, nr. 43, pag. 8). 
 
Toezegging d.d. 2 november 2000, TK 27032,nrs, 1-2: 
Staatssecretaris Van der Ploeg heeft de Tweede Kamer toegezegd dat hij contact zal op- 
nemen met de bewindspersonen van Economische Zaken en Ontwikkelingssamen- 
werking, om te bezien of zij bereid zijn te participeren in projecten cultureel erfgoed, die 
zowel een cultureel- als een ontwikkelings- of economisch karakter hebben. 
Antwoord: 
Begin januari 2001 is er een gesprek geweest tussen staatssecretaris Van der Ploeg en  
minister Herfkens. Zowel de bewindspersonen van Economische Zaken als van Ontwik- 
kelingssamenwerking zijn schriftelijk benaderd met de vraag naar hun bereidheid om te 
participeren. Van de minister van Ontwikkelingssamenwerking is inmiddels antwoord 
ontvangen. De minister zegt binnen haar beleid en budget geen ruimte te hebben om 
budgetten te oormerken voor gemeenschappelijk cultureel erfgoed. Om ownership te  
bevorderen wordt op het terrein van Ontwikkelingssamenwerking uitgegaan van de vraag 
van het betrokken partnerland.  
Landen kiezen zelf de sectoren waarop de ontwikkelingsrelatie  zich moet concentreren. 
Op voorhand oormerken van gelden past dus niet in haar beleid.  
 
Toezegging d.d. 3 oktober 2001, TK 27432, nr.42: 
Staatssecretaris Van der Ploeg heeft de Tweede Kamer toegezegd de brief inzake het 
Rijksmuseum Amsterdam zo spoedig mogelijk voor advies aan de Raad voor Cultuur te 
sturen met inachtnemening van de opmerkingen van de Kamer. De internationale  
vergelijking geschiedenis wordt bij de presentatie betrokken. Ook zal de Raad worden 
gevraagd naar een standpunt in ruimere zin over verzamelen en presenteren van de 20ste 
eeuwse geschiedenis  en de rol van de regionale en lokale musea daarbij. 
Antwoord:  
De toezegging is inmiddels uitgevoerd. De brief inzake het Rijksmuseum is op 25 oktober 
voor advies aan de Raad voorgelegd. De Raad heeft daarop het  “Advies Presentatie  
Nederlandse Geschiedenis in Musea “ d.d. 19 maart uitgebracht.  
 
Toezegging d.d. 3 oktober 2001, TK 27 432, nr.42; 
Inzake ratificatie van het Unidroitverdrag: Naar verwachting kan binnen twee maanden de 
ratificatieprocedure worden gestart. Er zal naar worden gestreefd om de Tweede Kamer de 
benodigde stukken nog voor het kerstreces toe te sturen. 
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Antwoord; 
Het toelichtend rapport bij het op 24 juni 1995 te Rome tot stand gekomen  
Verdrag van Unidroit inzake gestolen of onrechtmatig uitgevoerde cultuurgoederen 
(Unidroit-verdrag) (kenmerk:Study LXX-Doc.51) is op 22 april jl. door het  
Internationaal Instituut voor de Eenmaking van het Privaatrecht (Unidroit)  
beschikbaar gesteld en gepubliceerd in Uniform Law Review (NS Vol.VI, 2001-3.  
Blz. 476-581). Toch is nog niet voldoende duidelijk welke juridische consequenties nu  
precies aan het Unidroit verdrag zijn verbonden. Ondergetekende en de minister van  
Justitie hebben daarom besloten daar een onderzoek naar in te stellen.  
Onderzocht zal worden op welke wijze het best aan de wereldwijde bescherming van het 
cultureel erfgoed kan worden bijgedragen. De uitkomsten van dit onderzoek zullen u 
worden medegedeeld. 
Het belang van ratificatie van de op 17 november 1970 te Parijs tot stand gekomen 
overeenkomst inzake de middelen om de rechtmatige invoer, uitvoer en 
eigendomsoverdracht van culturele goederen te verbieden en te verhinderen (UNESCO-
Verdrag 1970), is vooral gelegen in het afgeven van het signaal door Nederland dat het de 
bestrijding van de  
illegale handel in cultuurgoederen serieus neemt.  
Afhankelijk van de uitkomst van de juistgenoemde actie in verband met het Unidroit-
Verdag zal worden bezien in hoeverre het nog wenselijk en nodig is om het UNESCO-
verdrag 1970 te ratificeren.  
 
Toezegging d.d. 3 oktober 2001, TK 27432, nr.42: 
Wat betreft de bescherming van erfgoed is men niet tevreden over de priorteitstelling bij 
lagere overheden.Staatssecretaris van der Ploeg heeft de Tweede Kamer toegezegd  
hierover nader te overleggen met de provincies. 
Antwoord:  
Er is met de provincies gesproken over de realisatie en de structuur  van een cultuur-
beschermingsorganisatie. In 2001 is een pilotproject uitgevoerd met de provincies  
Drenthe, Utrecht en Zuid-Holland. Tijdens deze pilot is gebleken dat de totstandkoming 
van een coördinerende rol voor de provincies op het gebied van cultuurbescherming op 
organisatorische en technische problemen stuit. Er is dan ook besloten hier geen vervolg 
aan te geven.  
Inmiddels is een zogenaamde Haagse Pilot gestart onder leiding van het Instituut Collectie 
Nederland (ICN).  Met deze pilot wordt een regioaanpak cultuurbescherming getoetst. Na 
Den Haag wordt het “stokje” overgegeven aan Leiden en Delft. Het Erfgoedhuis  
Zuid- Holland zal dit proces, met ondersteuning van het ICN, begeleiden. Daarnaast vindt 
afstemming plaats met BZK en Defensie over cultuurbescherming. 
 
Toezegging d.d. 3 oktober 2001, TK 27432,nr. 42: 
Over het probleem met de seizoenswerkers zal de staatssecretaris nog in overleg treden 
met het ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid. De Kamer ontvangt zo  
mogelijk nog vóór het kerstrecès bericht hierover. 
Antwoord: 
De staatssecretaris van SoZaWe heeft besloten dat voor de musea een uitzondering op de 
regeling niet mogelijk is. De suggestie wordt gedaan om van de buitenmusea van de  
openluchtmusea afzonderlijke rechtspersonen te maken.  
 
De sluiting van dat deel van het museum kan dan aangemerkt worden als sluiting op  
klimatologische gronden. De werkgever wordt in het geval van een aparte rechtspersoon 
zelf als werkgever van de betreffende werknemers beschouwd. 
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Toezegging d.d. 3 oktober 2001, TK 27432,nr.42: 
De rijksoverheid neemt de verantwoordelijkheid voor de instandhouding  van de collectie 
van Huis Doorn en zal dit vormgeven in een subsidie, waarvan de hoogte nog wordt  
onderzocht. Op korte termijn worden er bestuurlijke conclusies  
verwacht. 
Antwoord: 
Op advies van de Raad voor Cultuur werd door mijn voorganger de structurele subsi- 
diëring  voor de museale functie van Huis Doorn beëindigd. Gelet op het bestaande  
systeem van subsidiëring binnen de cultuurnotaprocedure, acht ook ik dit negatieve  
advies bepalend voor de huidige cultuurnotaperiode 2001-2004. Dat neemt niet weg dat 
sprake is van rijkseigendom en er met de beherende stichting een beheersovereenkomst is 
gesloten. Gelet daarop heb ik tot 1 augustus 2003 een overbruggingssubsidie toegekend 
voor de behoud- en beheerstaken. 
In deze overbruggingsfase ontwikkelt de stichting plannen voor een vernieuwde museale 
functie en substantiële externe financiering. Daarbij heeft men nauwere samenwerking 
met Duitse instellingen op het oog. Ik ondersteun deze plannen van de stichting voor een 
doorstart van de museale functie. Naast behoud en beheer is de subsidiëring in deze 
overbruggingsfase daarom zodanig, dat Huis Doorn voor het publiek geopend kan blijven.  
Nadat uitsluitsel is verkregen omtrent realisatiemogelijkheden van de plannen van de 
beherende stichting, zal voor het resterende deel van de huidige cultuurnotaperiode de 
rijksbijdrage worden afgestemd op de rijksverantwoordelijkheid voor behoud en beheer 
van de collectie. 
 
Toezegging d.d. 3 oktober 2001 TK 27432, nr. 42; 
Het streven is om de pensioenproblemen nog in de huidige kabinetsperiode op te lossen. 
Antwoord: 
De Tweede Kamer is bij brief d.d. 7 januari 2002 (OCW 0200021) geïnformeerd over het 
feit dat staatssecretaris Van der Ploeg een éénmalige bijdrage ad. fl. 7.15 mln. beschikbaar 
heeft gesteld aan VRM en NOM ten behoeve van de overgang van VUT naar het pré-
pensioen. Met deze eenmalige bijdrage wordt de discussie over de pensioen- en VUT  
problematiek, periode 1995- 2001, als afgedaan beschouwd. Het structurele probleem na 
2001 zal worden betrokken bij het museumonderzoek dat dit jaar wordt uitgevoerd en 
naar verwachting eind 2002 zal zijn  afgerond. 
 
De volgende vijf toezeggingen gaan alle over hetzelfde onderwerp. Er kan derhalve  
worden volstaan met één antwoord op deze vragen. 
 
Toezegging  d.d. 22 november 2001, TK 25 839, nr.28; 
In een later stadium zal de Commissie Ekkart adviseren over andere aspecten van het 
restitutiebeleid, waaronder de rol van de kunsthandel in de oorlog, waarop de zaak  
Goudstikker betrekking heeft. Over dat nadere advies zal het kabinet zo spoedig mogelijk 
zijn standpunt bepalen. Dat zal dan ook kunnen worden meegegeven aan de commissie. 
Toezegging d.d. 22 november 2001, TK 25 839, nr. 28; 
Ook over de voorwerpen waarvan de eigenaren en erfgenamen zijn overleden verwacht de 
staatssecretaris nog een advies van de commissie Ekkart. 
 
 
Toezegging d.d. 22 november 2001, TK 25 839, nr. 28; 
De staatssecretaris verwacht dat medio 2002 en uiterlijk eind 2002 die adviezen er kunnen 
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zijn. Hij hoopt dat volgend jaar rond deze tijd ook het regeringsstandpunt er zal zijn. 
 
 
Toezegging d.d. 22 november 2001, TK 25 839, nr. 28; 
Inzake de benodigde instemming van beide partijen om de claim voor te leggen  
(in het geval van particulieren): De staatssecretaris wil deze belangrijke kwestie nog eens 
overwegen en bespreken met een aantal collega’s in het kabinet. Hij zal proberen de  
Kamer voor 21 maart 2002 een schriftelijke reactie hierover te doen toekomen. 
Toezegging d.d. 22 november 2001, TK 25 839, nr. 28; 
De staatssecretaris spreekt tenslotte de bereidheid uit om de Kamer in een halfjaarlijkse 
rapportage van de stand van zaken op de hoogte te houden. 
Toezegging d.d. 3 december 2001, TK 28 000 VIII, nr. 87, p.19; 
De commissie Ekkart zal nog meer aanbevelingen doen, bijvoorbeeld over de kunsthandel 
en andere zaken. Als het aan mij ligt, zetten wij volgend voorjaar nog een aantal stappen. 
Antwoord: 
Bij de aanbieding van haar tussentijdse aanbevelingen op 26 april 2001 heeft de Com-
missie Ekkart reeds aangekondigd nog met nadere aanbevelingen te zullen komen. Onder 
meer over de rol van de zogenaamde Verwalter in de kunsthandel tijdens de Tweede  
wereldoorlog. Die nadere aanbevelingen hebben mij nog niet bereikt. 
 
 
De Staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen, 
 
 
 
 
 
 
 
mr. drs. C.H.J. van Leeuwen. 


